
Protokół Nr VIII/55/2023 

z LV sesji Rady Gminy w Rakszawie 

z dnia 21 listopada 2023 r. 

 

Sala narad Urzędu Gminy w Rakszawie. 

Obecni według załączonej listy obecności. 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Marcin Bardjan, powitał wszystkich 

zebranych, po czym stwierdził, że w sesji bierze udział 13 radnych, co stanowi quorum i Rada 

może podejmować wiążące uchwały. Pan Przewodniczący przeszedł do przyjęcia porządku 

obrad, powiedział iż radni otrzymali zaproponowany porządek, zapytał czy chcą zgłosić 

zmiany, w związku z tym, że radni nie zaproponowali zmian poddał pod głosowanie 

zaproponowany porządek obrad. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0  

 

Zatwierdzony porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokołu z LIV sesji Rady Gminy 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z działań podejmowanych w okresie 

między sesjami 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym 

6. Sprawozdanie Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na poprzedniej sesji Rady 

Gminy 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania z ogólnodostępnego 

obiektu rekreacyjnego zlokalizowanego w miejscowości Wydrze 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

9. Ustalenie stawek podatku rolnego i podatku leśnego . 

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od 

środków transportowych na terenie Gminy Rakszawa 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze darowizny 

nieruchomości na rzecz Gminy Rakszawa 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze darowizny 

nieruchomości na rzecz Gminy Rakszawa 

13. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Rakszawa (1) 

14. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Rakszawa (2) 

15. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Rakszawa (3) 

16. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Rakszawa (4) 

17. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Rakszawa (5) 

18. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Rakszawa (6) 

19. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 

2023 

20. Wnioski i zapytania radnych 

21. Sprawy różne 

22. Zakończenie obrad 
 
 



Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu trzeciego porządku obrad                         

tj. przyjęcia protokołu z LIV sesji Rady Gminy, zapytał, czy radni mają uwagi do protokołu, 

w związku z tym, że radni nie zgłosili uwag poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z LIV 

sesji Rady Gminy. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 12  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 1  

Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt trzeci porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 4 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu czwartego porządku obrad  

tj. informacji Przewodniczącego Rady Gminy z działań podejmowanych w okresie między 

sesjami. Pan Przewodniczący powiedział, iż w minionym okresie uczestniczył w otwarciu 

i poświęceniu stadionu sportowego, w uroczystościach 11 Listopada w Parafii Węgliska oraz 

przy Strażnicy w Rakszawie, ponadto spotykał się z dyrektorami i kierownikami jednostek, 

uczestniczył w konkursie piosenek i pieśni patriotycznych organizowanym przez Szkołę 

Podstawową Nr 3, jeżeli jest to możliwe stara się uczestniczyć we wszystkich organizowanych 

uroczystościach. Pan Przewodniczący uznał punkt czwarty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 5  

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu piątego porządku obrad 

tj. sprawozdania Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 

Pan Wójt powiedział, że działalność Wójta związana jest głównie z funkcjonowaniem Urzędu, 

funkcjonowaniem jednostek, najważniejsze sprawy dotyczyły realizacji inwestycji, zakończyła 

się budowa stadionu sportowego, obiekt został oddany do użytku z bardzo dużym 

wyprzedzeniem, część inwestycji drogowych już została wykonana, część jest w trakcie 

realizacji, zostały oddane drogi powiatowe, przygotowywany był projekt budżetu na rok 

następny, odbyły się spotkania związane z uregulowaniem gospodarki wodno – ściekowej, 

Gmina Rakszawa nie posiada własnej oczyszczalni ścieków, korzysta z oczyszczalni 

w Łańcucie, w związku z czym jesteśmy uzależnieni od cen, jakie obowiązują na tej 

oczyszczalni, na chwilę obecną wiadomym jest, że na rok następny nie będzie podwyżek 

ścieków. Jeżeli chodzi o gospodarkę odpadami, na rynku obserwuje się wzrost cen, koszty 

rosną, nastąpiła dwukrotna podwyżka najniższej krajowej, przetarg na gospodarowanie 

odpadami jest w trakcie, niemniej jest po rozmowach z firmami i nie przewiduje znacznego 

wzrostu cen, dodał iż będą przeprowadzane częstsze kontrole i będą nakładane kary za 

niewłaściwą segregację odpadów, poprosił o przykładanie większej uwagi do segregacji 

odpadów zmieszanych, jeżeli chodzi o znicze, poprosił o wyrzucanie ich do czarnych worków, 

nie do szkła, czy kubła, tylko oddzielnie, będzie wówczas łatwiej je rozdzielić. W stosunku do 

lat ubiegłych jest coraz mniej papierów, natomiast plastików jest zastraszająca liczba, poprosił 

o ścisłą segregację i zgniatanie tych odpadów. Odnośnie funkcjonowania szkół Pan Wójt 

powiedział, iż Szkołą Podstawowa Nr 1 funkcjonuje w dwóch budynkach, zmieniły się zasady 

funkcjonowania Schroniska, żywi ono wszystkich uczniów z terenu Gminy, także tych 

w przedszkolu oraz pobiera za to opłaty, oferta Schroniska została poszerzona o możliwość 

urządzania tam spotkań typu osiemnastka, chrzciny, stypy, czy innych uroczystości rodzinnych. 

Obie hale sportowe mają niemalże pełne obłożenie, od zeszłego tygodnia jest pracownik 



pozyskany przez Urząd Pracy, pracownik ten będzie się zajmował siłownią, koordynowała 

będzie to Pani Wicedyrektor Szkoły Podstawowej Nr 1, Pan Wójt powiedział szkoły z tereny 

Gminy zaangażowały się w akcje charytatywne, za co im dziękuje. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym uznał punkt piąty porządku 

obrad za wyczerpany. 

 

 Ad. 6  

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu szóstego porządku obrad 

tj. sprawozdania Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na poprzedniej sesji Rady Gminy, 

o przybliżenie tego tematu poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt oddał głos Pani Sekretarz. 

Pani Sekretarz powiedziała, iż na poprzedniej sesji zostały podjęte uchwały: 

− Uchwała Nr LIV/421/23 Rady Gminy Rakszawa z dnia 27 września 2023 roku 

w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze darowizny nieruchomości na rzecz 

Gminy Rakszawa – uchwała w trakcie realizacji, kompletowana jest dokumentacja, 

− Uchwała Nr LIV/422/23 Rady Gminy Rakszawa z dnia 27 września 2023 roku 

w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego w Gminie Rakszawa – uchwała została przesłana do Dziennika 

Urzędowego Województwa Podkarpackiego i opublikowana 11.10.2023 r. pod poz. 

4641, 

− Uchwała Nr LIV/423/23 Rady Gminy Rakszawa z dnia 27 września 2023 roku 

w sprawie przyznania dotacji celowej dla Muzeum -Zamek w Łańcucie na zadanie: 

„Remont i przebudowa budynku służbówki tzw.” Dyrektorówki” wchodzącego w skład 

dawnego zespołu myśliwskiego Julin” – uchwała w trakcie realizacji, 

− Uchwała Nr LIV/424/23, z  dnia 27 września 2023 roku w sprawie przyznania dotacji 

celowej dla Parafii Rzymskokatolickiej pw. Podwyższenia Krzyża Świętego 

w  Rakszawie na zadanie pn: „Prace konserwatorskie i restauratorskie ambony 

i  polichromii w obrębie sklepienia nawy i łuku tęczowego w kościele parafialnym pw. 

Podwyższenia Krzyża Świętego” – uchwała w trakcie realizacji,  

− Uchwała Nr LIV/425/23 Rady Gminy Rakszawa z dnia 27 września 2023 roku 

w sprawie zaciągnięcia zobowiązania finansowego w zakresie przedsięwzięć o wartości 

przekraczającej kwoty ustalone w budżecie Gminy na 2023 rok – uchwała w trakcie 

realizacji, 

− Uchwała Nr LIV/426/23 Rady Gminy Rakszawa z dnia 27 września 2023 roku 

w sprawie zaciągnięcia zobowiązania finansowego w zakresie przedsięwzięć o wartości 

przekraczającej kwoty ustalone w budżecie Gminy na 2023 rok – uchwała w trakcie 

realizacji, 

− Uchwała dotycząca zmiany Uchwały Nr XXXV/283/21 Rady Gminy Rakszawa z  dnia 

26 listopada 2021 r. w sprawie maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych na terenie Gminy Rakszawa – uchwała została przesłana do Dziennika 

Urzędowego Województwa Podkarpackiego i opublikowana 11.10.2023 r. pod poz. 

4642, 

− Uchwała Nr LIV/428/23 Rady Gminy Rakszawa z dnia 28 kwietnia 2023 roku 

w  sprawie wprowadzenia zmian w  budżecie Gminy Rakszawa na rok 2023 – uchwała 

w trakcie realizacji, 

− Uchwała Nr LIV/429/23 Rady Gminy Rakszawa z dnia 28 kwietnia 2023 roku 

w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Rakszawa na lata 2023-

2031 – uchwała w trakcie realizacji. 



Przewodniczący Rady Gminy podziękował Pani Sekretarz, po czym uznał punkt szósty 

porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 7 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu siódmego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania z ogólnodostępnego obiektu 

rekreacyjnego zlokalizowanego w miejscowości Wydrze. Pan Przewodniczący o przybliżenie 

projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, że uchwała dotyczy nowopowstałego obiektu rekreacyjnego 

w miejscowości Wydrze, administratorem obiektu będzie Szkoła Podstawowa, korzystać 

z obiektu można bezpłatnie, codziennie do godziny 2200, korzystanie później jest nielegalne, 

a jest to związane z licznymi dewastacjami takich obiektów w całej Polsce, poprosił aby 

zwracać uwagę na osoby które tam przebywają. Pan Wójt zaapelował, żeby nie wprowadzać 

zwierząt na teren placów zabaw, takiego zapisu nie można zamieścić w regulaminie. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję w tym 

temacie. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej powiedziała, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

wspólnym posiedzeniu Komisji, opinia jest pozytywna.  

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż nowy plac zabaw cieszy się ogromnym 

zainteresowaniem, zapytał czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni nie zabrali 

głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie przyjęcia 

regulaminu korzystania z ogólnodostępnego obiektu rekreacyjnego zlokalizowanego 

w miejscowości Wydrze. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr LV/430/23 Rady 

Gminy Rakszawa z dnia 21 listopada 2023 roku w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania 

z ogólnodostępnego obiektu rekreacyjnego zlokalizowanego w miejscowości Wydrze, odczytał 

jej treść, po czym uznał punkt siódmy porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 8   

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu ósmego porządku obrad                               

tj. podjęcia uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. Pan 

Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, że w naszej Gminie nigdy nie są ustalane maksymalne stawki podatków, 

również w tym roku, stawki jakie zaproponował były nieco wyższe, niemniej jednak po 

burzliwej dyskusji na komisji radni zaproponowali obniżenie niektórych stawek, w związku 

z czym podejmowana będzie uchwała uwzględniająca zmiany zaproponowane na posiedzeniu. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję                            

w temacie tej uchwały. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej powiedziała, iż na dzisiejszym posiedzeniu radni bardzo 

dokładnie przeanalizowali stawki podatku od nieruchomości, nastąpiły pewne zmiany, opinia 

uchwały uwzględniającej zmiany jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał zaproponowane stawki: 

 



„Ustala się na terenie Gminy Rakszawa roczne stawki podatku od nieruchomości 

w następującej wysokości:  

1) od gruntów :  

− związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez względu na sposób 

zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków – 1,15 zł od 1 m2 powierzchni.  

− pod wodami powierzchniowymi stojącymi lub wodami powierzchniowymi płynącymi 

jezior i zbiorników sztucznych – 6,66 zł od 1 ha powierzchni.  

 

− pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 

publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 0,60 zł od 1 m2 powierzchni.  

− niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji, o którym mowa w ustawie z dnia 9 

października 2015 r. o rewitalizacji (Dz. U. z 2021 r. poz. 485.), i położonych na 

terenach, dla których miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego przewiduje 

przeznaczenie pod zabudowę mieszkaniową, usługową albo zabudowę o przeznaczeniu 

mieszanym obejmującym wyłącznie te rodzaje zabudowy, jeżeli od dnia wejścia w życie 

tego planu w odniesieniu do tych gruntów upłynął okres 4 lat, a w tym czasie nie 

zakończono budowy zgodnie z przepisami prawa budowlanego – 4,39 zł od 1 m2 

powierzchni.  

2) od budynków lub ich części :  

− mieszkalnych - 1,00 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej.  

− związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków mieszkalnych 

lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej – 26,50 zł od 1 m2 

powierzchni użytkowej.  

− zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym 

materiałem siewnym - 15,50 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej.  

− związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów 

o działalności leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń – 6,00 zł 

od 1 m2 powierzchni użytkowej.  

− pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 

publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 6,00 zł od 1 m2 powierzchni 

użytkowej.  

3) od budowli 2% ich wartości określonej na podstawie art. 4 ust. 1 pkt 3 i ust. 3-7 ustawy 

o podatkach i opłatach lokalnych”. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż podjęta uchwała będzie miała Nr LV/431/23 Rady 

Gminy Rakszawa z dnia 21 listopada 2023 roku w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości, odczytał jej treść, po czym uznał punkt ósmy porządku obrad za 

wyczerpany.  

 

Ad. 9 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dziewiątego porządku obrad                     

tj. ustalenia stawek podatku rolnego i podatku leśnego. Pan Przewodniczący o przybliżenie tego 

tematu poprosił Pana Wójta. 



Pan Wójt powiedział, że podatek rolny oraz podatek leśny ustala się na podstawie Komunikatu 

Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego o średniej cenie skupu żyta i średniej cenie 

sprzedaży drewna. Rada Gminy przyjmuje te stawki jako podstawę ustalenia podatku rolnego 

i leśnego, może też podjąć uchwałę o obniżeniu tych cen, do tej pory taka sytuacja nie miała 

miejsca. W związku z Komunikatem Prezesa GUS na rok 2024 stawka podatku rolnego 

wyliczona na podstawie średniej ceny skupu żyta  wynosi 224,08 zł za 1 ha przeliczeniowy dla 

gospodarstw powyżej 1 ha, natomiast 448,15 za ha fizyczny dla gospodarstw poniżej 1 ha. 

Jeżeli chodzi o stawkę podatku leśnego to wynosi ona 72,0346 za 1 ha lasu. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję                              

w temacie tej uchwały. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej powiedziała, iż temat ten był szeroko omawiany na 

posiedzeniu komisji, radni stoją na stanowisku, aby cenę drewna oraz cenę żyta pozostawić na 

poziomie ogłoszonym przez Prezesa GUS. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie wniosek o 

pozostawienie cen żyta i drewna będących podstawą do wyliczenia podatku rolnego i leśnego 

na poziomie ogłoszonym przez Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt dziewiąty porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 10 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dziesiątego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków 

transportowych na terenie Gminy Rakszawa. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej 

uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż tabele przedstawiają dużo stawek tego podatku, jest on zależny od 

wielu czynników, jeżeli chodzi o stawki od środków transportu w przełożeniu rocznym wzrosły 

od 100,00 do 200,00 zł, stawki te nie były zmieniane, uchwała obowiązująca jest z 2020 roku.  

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję 

w temacie tej uchwały. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej powiedziała, iż projekt tej uchwały był omawiany  

na wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków transportowych na terenie Gminy 

Rakszawa. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr LV/432/23, 

z  dnia 21 listopada 2023 roku w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od 

środków transportowych na terenie Gminy Rakszawa, odczytał jej treść, po czym uznał punkt 

dziesiąty porządku obrad za wyczerpany.  

 

 



Ad. 11 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu jedenastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze darowizny 

nieruchomości na rzecz Gminy Rakszawa. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej 

uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż w związku z realizacją wielu inwestycji drogowych, na szeroką skale 

prowadzone są działania związane z uregulowaniem własności, poszerzaniem, przejmowaniem 

nieruchomości związanych z funkcjonowaniem infrastruktury drogowej, ta uchwała dotyczy 

nieruchomości położonych w miejscowości Rakszawa, sołectwo Rakszawa Kąty, przysiółek 

Rakszawa Mościny, działki te są niezbędne do poszerzenia drogi wewnętrznej, inwestycji 

realizowanej z dofinansowania. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję w tym 

temacie. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej powiedziała, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

wyrażenia zgody na nabycie w drodze darowizny nieruchomości na rzecz Gminy Rakszawa. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr LV/433/23 Rady 

Gminy Rakszawa z dnia 21 listopad 2023 roku w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze 

darowizny nieruchomości na rzecz Gminy Rakszawa, odczytał jej treść, po czym uznał punkt 

jedenasty porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 12 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dwunastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze darowizny 

nieruchomości na rzecz Gminy Rakszawa. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej 

uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż ta uchwała również jest związana z realizacją inwestycji drogowych, 

są to kolejne działki związane z uregulowaniem funkcjonowania drogi, jest to droga publiczna 

Rakszawa ujęcia wody. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję                           

w temacie tej uchwały. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej powiedziała, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

wyrażenia zgody na nabycie w drodze darowizny nieruchomości na rzecz Gminy Rakszawa. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr LV/434/23 Rady 

Gminy Rakszawa z dnia 21 listopada 2023 roku w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 



w drodze darowizny nieruchomości na rzecz Gminy Rakszawa, odczytał jej treść, po czym 

uznał punkt dwunasty porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 13 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu trzynastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Rakszawa (1). Pan 

Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, że nadanie nazw ulicom to temat procedowany od dłuższego czasu, 

zmiany administracyjne z tym związane wymagają dużego nakładu pracy nie tylko od nas, ale 

także od innych instytucji, które w dużej mierze wymagają przesuwania terminów, instytucja, 

która oficjalnie się zajmuje wprowadzeniem do map i systemów meldunkowych przekazała 

informację, że nie jest w stanie całej miejscowości na raz wprowadzić, takich zmian nie 

wprowadza się przed wyborami, gdyż mogły by wprowadzić spore zamieszanie, dlatego też 

pierwsze zmiany wprowadzane są od połowy następnego roku, po wyborach samorządowych 

i do PE. Będą sytuacje że niektórzy będą mieszkać na ulicach z innymi numerami domów, 

a niektórzy jeszcze pod starymi adresami. Pan Wójt powiedział, iż podjęcie uchwał teraz ma na 

celu możliwość powolnego przygotowywania się do tej zmiany, przygotowywane będą 

tabliczki z nazwami ulic, numeracja każdego domu, realizowany będzie także fundusz sołecki, 

z którego część środków przeznaczona była na wykonanie tabliczek informacyjnych. Pan Wójt 

powiedział, iż nie wszystkie ulice są teraz podejmowane, niektóre przypadki trzeba jeszcze 

przedyskutować. Pan Wójt przybliżył zakres ulic określony w kolejnych uchwałach: 

− Pierwsza uchwała dotyczy ulic: Podkarpacka, Potok, Myśliwska i Potocka. 

− Druga uchwała dotyczy ulic: Basakówka i Graniczna. 

− Trzecia uchwała dotyczy ulicy Dymarka. 

− Czwarta uchwała dotyczy ulic: Leśna, Wrzosowa i  Słoneczna.  

− Piąta uchwała dotyczy ulic: Księdza Józefa Krupy i Sportowa. 

− Szósta uchwała dotyczy ulic: Stefana Mierzwy, Szkolna, Strażacka,  Armii Krajowej, 

Rzeszowska, Miodowa, Kościelne, Wincentego Witosa, Grobla, Fabryczna, Wspólna, 

Bolesława Żardeckiego, Podgrabina, Leśny Zakątek i Włókiennicza. 

Pan Wójt powiedział, iż wszystkie uchwały obrazuje mapa stanowiąca załącznik do uchwał, 

dodał iż celowo omówił wszystkie uchwały od razu, żeby później się nie powtarzać, poprosił 

radnych o podjęcie uchwał.  

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję w tym 

temacie. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej powiedziała, iż projekty tych uchwał były omawiane  

na wspólnym posiedzeniu, opinie są pozytywne. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, powiedział że uchwał dotyczących nadania nazw ulicom 

jest sześć, Pan Wójt je wszystkie omówił, w związku z czym już bez omawiania będzie 

przechodził do głosowania nad kolejnymi uchwałami w sprawie nadania nazw ulicom. Pan 

Przewodniczący poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie nadania nazw ulicom 

w miejscowości Rakszawa. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr LV/435/23 Rady 

Gminy Rakszawa z dnia 21 listopada 2023 roku w sprawie nadania nazw ulicom 



w miejscowości Rakszawa, odczytał jej treść, po czym uznał punkt trzynasty porządku obrad 

za wyczerpany. Pan Przewodniczący powiedział, iż Pan Wójt omawiając uchwałę nawiązał do 

kolejnych dotyczących nazw ulic, w związku z czym nie będą one już omawiane, tylko 

poddawane pod głosowanie przy realizacji następnych punktów. 

 

Ad. 14 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu czternastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Rakszawa (2), dotyczy 

ulic: Basakówka i Graniczna. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie nadania nazw ulicom 

w miejscowości Rakszawa. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr LV/436/23 Rady 

Gminy Rakszawa z dnia 21 listopada 2023 roku w sprawie nadania nazw ulicom w 

miejscowości Rakszawa, odczytał jej treść, po czym uznał punkt czternasty porządku obrad za 

wyczerpany.  

 

Ad. 15 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu piętnastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Rakszawa (3), dotyczy 

ulicy Dymarka. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie nadania nazw ulicom 

w miejscowości Rakszawa. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr LV/437/23 Rady 

Gminy Rakszawa z dnia 21 listopada 2023 roku w sprawie nadania nazw ulicom w 

miejscowości Rakszawa, odczytał jej treść, po czym uznał punkt piętnasty porządku obrad za 

wyczerpany.  

 

Ad. 16 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu szesnastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Rakszawa (4), dotyczy 

ulic: Leśna, Wrzosowa i  Słoneczna. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie nadania nazw ulicom 

w miejscowości Rakszawa  

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 



Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr LV/438/23 Rady 

Gminy Rakszawa z dnia 21 listopada 2023 roku w sprawie nadania nazw ulicom 

w miejscowości Rakszawa, odczytał jej treść, po czym uznał punkt szesnasty porządku obrad 

za wyczerpany.  

 

Ad. 17 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu siedemnastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Rakszawa (5) dotyczy 

ulic: Księdza Józefa Krupy i Sportowa 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie nadania nazw ulicom 

w miejscowości Rakszawa  

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr LV/439/23 Rady 

Gminy Rakszawa z dnia 21 listopada 2023 roku w sprawie nadania nazw ulicom 

w miejscowości Rakszawa, odczytał jej treść, po czym uznał punkt siedemnasty porządku 

obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 18 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu osiemnastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Rakszawa (6), dotyczy 

ulic Stefana Mierzwy, Szkolna, Strażacka,  Armii Krajowej, Rzeszowska, Miodowa, Kościelne, 

Wincentego Witosa, Grobla, Fabryczna, Wspólna, Bolesława Żardeckiego, Podgrabina, Leśny 

Zakątek i Włókiennicza 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie nadania nazw ulicom 

w miejscowości Rakszawa. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr LV/440/23 Rady 

Gminy Rakszawa z dnia 21 listopada 2023 roku w sprawie nadania nazw ulicom 

w miejscowości Rakszawa, odczytał jej treść, po czym uznał punkt osiemnasty porządku obrad 

za wyczerpany.  

 

Ad. 19 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dziewiętnastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 2023. 

Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Panią Skarbnik. 

Pani Skarbnik powiedziała, że Projekt uchwały obejmuje następujące zmiany: 

Zwiększa się dochody bieżące budżetu o kwotę 851.940,40 zł z następujących źródeł: 



− środki w ramach programu „mini PAKT-gminne pracownie komputerowe” z programu 

Operacyjnego Polska Cyfrowa na lata 2014-2020 kwota 200.000,00zł ( rozdział 72095 

Pozostała działalność); 

− wpływów z podatku od nieruchomości  kwota 85.475,00 zł oraz wpływy z podatku 

leśnego kwota 19.700,00 zł (rozdział 75615 Wpływy z podatku rolnego, podatku 

leśnego, podatku od czynności cywilnoprawnych, podatków i opłat lokalnych od osób 

prawnych i innych jednostek organizacyjnych dotyczy od osób prawnych); 

− wpływów z podatku od nieruchomości 100.000,00 zł, wpływy z podatku rolnego kwota 

12.000,00 zł oraz z odsetek od nieterminowych wpłat kwota 5.000,00 zł (rozdział 75616 

Wpływy z podatku rolnego, podatku leśnego, podatku od spadków i darowizn, podatku 

od czynności cywilnoprawnych oraz podatków i opłat lokalnych od osób fizycznych 

dotyczy od osób fizycznych); 

− wpływów z opłaty eksploatacyjnej w kwocie 10.000,00 zł z przeznaczeniem na gminny 

program przeciwdziałania alkoholizmowi (rozdział 75618 Wpływy z innych opłat 

stanowiących dochody jednostek samorządu terytorialnego na podstawie ustaw); 

− środków z tytułu uzupełnienia subwencji ogólnej na podstawie pism Ministra Finansów 

w kwocie 259.515,40 zł (rozdział 75802 Uzupełnienie subwencji ogólnej dla jednostek 

samorządu terytorialnego); 

− odsetek od środków finansowych gromadzonych na rachunkach bankowych gminy 

w kwocie 52.000,00 zł (rozdział 75814 Różne rozliczenia finansowe); 

− Środki na dofinansowanie własnych zadań bieżących gmin, powiatów (związków gmin, 

związków powiatowo-gminnych, związków powiatów), samorządów województw, 

pozyskane z innych źródeł środki w ramach programu Youngster Plus w kwocie 

2.250,00 zł (rozdział 801014 Szkoły podstawowe); 

− wpływów z usług zakwaterowania w schronisku młodzieżowym kwota 106.000,00 zł 

(rozdział 85417 Szkolne schroniska młodzieżowe paragraf 0830). 

Pani Skarbnik powiedziała, iż zwiększa się wydatki budżetu o kwotę 851.940,40,00 zł z tego: 

1) wydatki bieżące o kwotę 827.879,60 zł z następujących źródeł: 

− wydatki związane z realizacją zadania w ramach programu „mini PAKT-gminne 

pracownie komputerowe” z programu Operacyjnego Polska Cyfrowa na lata 2014-2020 

kwota 200.000,00 zł (rozdział 72095); 

− na bieżące wydatki związane z funkcjonowaniem urzędu kwota 20.000,00 zł (rozdział 

75023); 

− na wydatki związane z funkcjonowaniem Ochotniczych Straży Pożarnych na terenie 

gminy kwota 20.000,00 zł (rozdział 75412); 

− wydatki związane z utrzymaniem szkól podstawowych kwota 377.300,00 zł (rozdział 

80101); 

− wydatki związane z utrzymaniem  oddziałów przedszkolnych  kwota 18.175,00 zł 

(rozdział 80103); 

− wydatki związane z utrzymaniem przedszkola publicznego  kwota 32.433,80 zł  (w tym 

na Niepubliczne  Przedszkole 5.383,80 zł) (rozdział 80104); 

− pozostałe wydatków związane z funkcjonowaniem stołówki szkolnej  kwota 13.000,00 

zł (rozdział 80148);  

− pozostałe wydatków związane realizacją  zadań wymagających stosowania specjalnej 

organizacji nauki i metod pracy dla dzieci i młodzieży w szkołach podstawowych kwota 

37.050,00 zł (rozdział 80150);  

− wydatki związane z utrzymaniem  szkolnego schroniska młodzieżowego 56.425,00 zł 

(rozdział 85417); 

− wydatki związane z utrzymaniem zimowych dróg kwota 43.495,80 zł (rozdział 90003); 



− wydatki związane z bieżącym utrzymaniem obiektów sportowych kwota 10.000,00 zł 

(rozdział 92695); 

2) wydatki majątkowe zwiększa się  o kwotę 24.060,80 zł z przeznaczeniem na: 

− przebudowę bramy wjazdowej do remizy OSP Rakszawa Kąty kwota 10.860,80 zł 

(rozdział 75412); 

− wydatki w ramach zadania pn. „Budowa obiektów rekreacyjnych w miejscowości 

Wydrze kwota 13.200,00 zł. 

Dokonuje się przeniesienia wydatków jak w tabeli Nr 3 do niniejszej uchwały  zmiany obejmują 

przesunięcia między działami w celu uzupełnienia  środków dla bieżącego funkcjonowania 

jednostek.  

W załączniku Nr 1 do uchwały przedstawiono zmiany kwot dotacji udzielanych z budżetu 

Gminy w 2023 r  w tym zmianę zadania funduszu sołeckiego Węgliska 

W załączniku Nr 2 przedstawiono zmianę w planie dochodów i wydatków dla środków 

gromadzonych na wydzielonych rachunkach bankowych dla Szkolnego Schroniska 

Młodzieżowego ”Rakowisko”. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Pani Skarbnik, po czym otworzył dyskusję w tym 

temacie. 

Pan Wójt powiedział, iż program „mini PAKT-gminne pracownie komputerowe” to kwota 

200.000,00 zł, środki te bez wkładu własnego pozyskała Gmina, ale dedykowany był dla 

ośrodków kultury i to Gminny Ośrodek Kultury będzie ten program realizował, zajęcia są 

związane z robotyką i programowaniem, podobne zajęcia są w tej chwili w przedszkolu i są 

odpłatne, dodał iż młodzież jest jeszcze zainteresowana takimi zajęciami, ale powoli i one stają 

się coraz mniej nowoczesne. Przy dochodach są wpływy z usług zakwaterowania w schronisku 

młodzieżowym kwota 106.000,00 zł, przy wydatkach 56.425,00 zł, dodał iż Schronisko zaczęło 

świadczy usługi cateringowe, zamówienia bywały już na 100, czy 150 posiłków.  

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej powiedziała, iż projekt tej uchwały był omawiany  

na wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 2023. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr LV/441/23 Rady 

Gminy Rakszawa z dnia 21 listopada 2023 roku w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie 

Gminy Rakszawa na rok 2023, odczytał jej treść, po czym uznał punkt dziewiętnasty porządku 

obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 20 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dwudziestego porządku obrad 

tj. wnioski i zapytania radnych.  

Pan Wójt powiedział, iż ma przygotowane odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych oraz na 

wniosek sołtysa. Odnośnie wniosku radnych w kwestii przebudowy drogi w kierunku stadionu 

powiedział, iż przez zebranie wiejskie został złożony wniosek o przebudowę parkingu przy tej 

drodze, w związku z czym została podjęta decyzja, że będą czynione starania o pozyskanie 

środków na parking i przebudowę tej drogi i obie te inwestycje wykonać w przyszłym roku, 



a środki z funduszu sołeckiego wykorzystać na wkład własny. Kolejny wniosek radnych 

dotyczył poszerzenia i przebudowy drogi tzw. Traktu Sokołowskiego od Ośrodka Zdrowia aż 

do Żołyni, Pan Wójt powiedział, iż podjęte zostaną rozmowy, jest to dość popularny łącznik 

z Gminą Żołynia, w tej chwili najczęściej wykorzystywany przez rolników, w przyszłości ta 

droga mogłaby stanowić alternatywę dla drogi wojewódzkiej, w związku z czym będą rozmowy 

z Wójtem Gminy Żołynia w sprawie propozycji wspólnego zgłoszenia tej drogi do 

dofinansowania. Kolejne pytanie radnych dotyczyło transportu dzieci, które zgodnie z ustawą 

nie wymagają takiego transportu, Pan Wójt chce taki transport zorganizować, rozwiązanie 

byłoby w oparciu o zakład komunalny, wstępnie jest zabezpieczony zakup 

dziewięcioosobowego busa, pojazd jest wybrany, ma dwa lata, został już obejrzany, teraz musi 

przejść przegląd techniczny. Następny wniosek dotyczył przebudowy łącznika przy dawnym 

sklepie na Wołochach, Pan Wójt sprawdził parametry techniczne i będzie chciał ją złożyć do 

dofinansowania, jest tam miejsce gdzie będzie konieczne wprowadzenie ruchu wahadłowego. 

Pan Wójt powiedział, iż było zapytanie sołtysa odnośnie placu zabaw przy Szkole Podstawowej 

Nr 1, w tym temacie Gmina otrzymała dość znaczne dofinansowanie, przy Szkole Podstawowej 

Nr 1 powstanie nowy plac zabaw, który będzie dostosowany do dzieci niepełnosprawnych. 

Pan S. Piersiak podziękował Panu Wójtowi za bardzo ładny odcinek drogi na tzw. Morgach 

w Wydrzu, ponadto poprosił o jak najszerszą współpracę z Lasami Państwowymi, żeby tę drogę 

dokończyć, brakuje około 100 m, żeby łączyła drogę Brzóza Stadnicka – Julin z nowo 

wybudowaną drogą, druga sprawa, to żeby zrobić coś z poboczami, gdyż na części nowej drogi 

są wykonane pobocza, a na części ich nie ma i tam istnieje obawa, że asfalt będzie się łamał.  

Pan Wójt powiedział, że jeżeli chodzi o drogę Morgi, to jest ona jeszcze nie zakończona, 

odbiorów jeszcze nie było, podobnie jest z drogą na Wołochach w kierunku lasu. Pan Wójt 

powiedział, iż jest na dobrej drodze z Nadleśnictwem, aby drogę w Wydrzu doprowadzić do 

końca, tak jak udało się zrobić Kormanice. Największe problemy są pod kątem geodezyjnym 

z racji zmian w przepisach, projekty są bardzo szczegółowo rozpatrywane i analizowane. Pan 

Wójt wyraził nadzieję, że jeżeli dopisze pogoda, to uda się to dokończyć jeszcze w tym roku, 

jeżeli nie, to zaraz na wiosnę następnego roku.  

Pani T. Rupa przekazała pytania mieszkańców Jej okolicy dotyczące budowy chodnika. 

Pan Wójt powiedział, iż jak radni wiedzą składana była prośba w tej kwestii, jeżeli będzie taka 

wola to ponowi wniosek, niemniej jednak bardzo nieekonomicznym rozwiązaniem jest budowa 

chodników bez dofinansowań, koszt jaki ponosi Gmina wynosi 75%, dobrze by było pozyskać 

dofinansowanie choćby w wysokości 70%, jedna z ostatnio wykonywanych dróg była bardzo 

kosztowna, Gmina na drogę powiatową wyłożyła ponad 2.000.000,00 zł, tu dofinansowanie 

wyniosło tylko 50%, drugą drogę powiatową robiła Gmina wspólnie z Gminą Żołynia, tu 

dofinansowanie było 98%, w tę drogę Gmina włożyła 127.000,00 zł, w przypadku obu tych 

dróg z dofinansowania wykonywane były także chodniki, potem zostaje kwestia utrzymania 

i dbania o chodnik, Gmina w podpowiedzi otrzymuje pismo, że to powinni robić mieszkańcy, 

część chodników jest zarośniętych trawą, nikt o nie nie dba. Problem pojawia się w zimie gdy 

spadnie śnieg, wówczas mieszkańcy dzwonią do Gminy, że Gmina powinna odśnieżyć, Gmina 

mówi że jest to droga powiatowa, a Powiat z kolei mówi, że powinni to zrobić mieszkańcy. 

Gmina wystąpiła już do powiatu o informacje, które odcinki chodnika są czyje, ale niestety nie 

otrzymała odpowiedzi. Jeżeli chodniki mają odśnieżać mieszkańcy, to niech Powiat napisze 

ogłoszenie, które wszyscy będą mogli przeczytać. 

Pani M. Janas – Piwińska poruszyła kwestię dokończenia budowy chodnika przy drodze 

w kierunku Węglisk i wykonania tam przejścia dla pieszych, a także wykonania chodnika 

i przejścia dla pieszych przy Szkole Podstawowej Nr 2. Pani radna poprosiła o kolejny apel do 



Powiatu w tych sprawach, jest to kwestia dotycząca głównie bezpieczeństwa dzieci idących do 

szkoły. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż istnieje potrzeba wybudowania boiska sportowego 

za budynkiem gimnazjum, po przeniesieniu szkoły podstawowej tego tam brakuje, gdyż to co 

jest nie spełnia żadnych warunków. 

Pan Wójt powiedział, że jeżeli chodzi o zaplecze sportowe, dotyczące tej szkoły, to ostatnio 

otrzymał ciekawą propozycję współpracy na temat wybudowania tam obiektu sportowego, 

innego niż wszyscy się spodziewają, chodzi o lodowisko, dodał iż wie, że dla właściwego 

funkcjonowania tam szkoły konieczne będzie wybudowanie infrastruktury sportowej, taką 

infrastrukturę będzie można wykorzystać również na cele dalszego funkcjonowania 

Schroniska, do wykorzystania zostaje boisko sportowe KS Włókniarz. Pan Wójt powiedział, iż 

tamten obiekt w chwili przejęcia od Powiatu był w stanie krytycznym, niedawno włożone tam 

było 2.000.000,00 zł w coś czego nie widać, czyli wszystkie sieci, na końcu zrobiona była 

nawierzchnia asfaltowa, zostało zrobione nowe zasilanie, budynki zostały podłączone do 

ogrzewania parowego z Energokomu, gdyż były tam trzydziestoletnie piece, które zużywały 

ogromne ilości gazu i nie nadawały się do użytku, w tej chwili trzeba się zmierzyć z tym, że 

cieknie dach, trzeba wymienić poszycie, a poszycie trzeba wymienić także na gimnazjum, które 

było remontowane 20 lat temu, a tego nie widać, na szczęście na to jest dofinansowanie, 

niemniej jednak na ten teren znów trzeba będzie wydać około 2.000.000,00 zł. Do wymiany 

jest tam część okien, Pan Wójt powiedział, iż docelowo przejdzie tam część administracyjna 

Spółki Energokom oraz Ośrodek Pomocy Społecznej i CUW, myślał że te przeniesienia uda się 

wcześniej zrobić, ale po ekspertyzach okazało się, że trzeba tam jeszcze sporo rzeczy zrobić. 

Pan Wójt przybliżył kwestię korzystania przez np. szkoły z fotowoltaiki, na dzień dzisiejszy 

przepisy się tak zmieniły, że jest to dla jednostek zupełnie nieopłacalne, paradoks jest taki, że 

Gminy mają promować ekologię, która im się nie opłaca. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos w tym punkcie, w związku z 

tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, po czym uznał punkt dwudziesty porządku 

obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 21 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dwudziestego pierwszego 

porządku obrad tj. sprawy różne.  

Pan B. Kłosowski powiedział, iż jeden z mieszkańców zwrócił się do Niego w sprawie 

budowanych przez Gminę sieci kanalizacyjnych i wodociągowych, później jeden mieszkaniec 

blokuje drugiemu podłączenie się do sieci, zapytał czy takich sytuacji nie można w pewien 

sposób zabezpieczyć umowami przy zgodach na przekopanie, żeby później ktoś inny mógł się 

podłączyć. 

Pan Wójt powiedział, że jest możliwość wprowadzenia w umowach wejścia w teren 

obligatoryjnego później obowiązku wyrażania zgody na podłączanie i rozbudowę sieci, jest to 

później do podważenia, gdyż jest to duża ingerencja, jeżeli chodzi o prawo własności, trzeba 

by było później w aktach notarialnych i księgach wieczystych  wpisywać to jako służebność 

przesyłu, przy 300, czy 400 mieszkańcach koszty notarialne byłyby niebotyczne, dodał iż 

domyśla się o jaki odcinek chodzi, mieszkańcy byli już chyba wszędzie, w związku z tą sytuacją 

w tym tygodniu jest spotkanie z właścicielami, jeżeli nie uda się osiągnąć kompromisu 

wówczas trzeba będzie budować sieć i występować do Starostwa o zgodę zastępczą, wówczas 

właściciel jest jakby zmuszany administracyjnie do tego, aby puścić sieć. 



Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż bezpieczny przystanek przy Zajeździe 

Dymarka, o którym już niejednokrotnie była mowa zostanie wykonany niebawem, w pełni 

przez Zarząd Dróg Wojewódzkich, Gmina nie będzie się w to wcale angażować. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy ktoś chce jeszcze zabrać głos w tym punkcie, 

w związku z  tym, że nikt nie zabrał głosu uznał punkt dwudziesty pierwszy porządku obrad za 

wyczerpany.  

 

Ad. 22 

 

W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady 

Gminy zamknął LV sesję Rady Gminy. Obrady trwały od godz. 1010 do godz. 1206.   
 

 

Protokołowała: Teresa Nowicka 
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